
 Sværdborg-Lundby menighedsråd 

 Orienteringsmøde forud for valg �l menighedsråd 2024 

 �rsdag d. 14. maj 2024 kl. 16.00 

 Sted: Bårse forsamlingshus. 

 NB: Orienteringsmødet bliver årets menighedsmøde, da dagsorden er 
 samme som �l de�e. 

 22 fremmødte heraf 10 medlemmer af MR (Peter, Else, Susanne, Marianne, Simone, 
 Bente, Børge, Finn, Jacqueline og præst Lars). 

 Dagsorden: 

 1.  Velkomst ved menighedsrådets formand. Peter Larsen bød velkommen. 
 2.  Valg af dirigent. Bente v d Weiden valgt som dirigent. 

 2a) Referent valgt – Marianne Kris�ansen, referat offentliggøres på hjemmesiden. MR = 
 menighedsrådet. 

 3.  Orientering om arbejdet i den forløbne funk�onsperiode og orientering om det kommende 
 menighedsråds opgaver. Peter Larsen: Største opgave i den forløbne periode – biskoppens 
 sammenlægning af de 6 sogne. Men ellers er det MRs opgave at passe det hele, MR styrer 
 kirkegårdene, gudstjenester og alt muligt andet. Vi har været udfordrede i den forløbne 
 periode grundet de mange opgaver. Det bliver godt at få en ny præst ind som 
 samarbejdspartner i den kommende periode. Der skal overblik over økonomien i de seks 
 sogne, det er vanskeligt. Mange meninger og mange mennesker der skal deba�ere og være 
 enige om det hele. Spsm fra Birgit: Hvad har det givet økonomisk med alt de�e hurlumhej? 
 Svar: Det er ikke muligt at vide på nuværende �dspunkt, hvad der er resultatet. Debat om 
 konsekvenser af pastorats-sammenlægning. Alle er klemte i de seks sogne. Bente: Jeg vil 
 gerne varetage arbejder med ak�viteterne i vores menighedsråd, som vi trods alt kan 
 bevare og stø�e fremover. Ak�vitetsudvalget over alle seks kirker har bestræbt sig på at 
 imødekomme og lave de mange ak�viteter, der bliver planlagt. Susanne: Jeg får ikke mit 
 kirkeblad. MR: Det bør komme ud i alle seks sogne, og hvis det ikke kommer, skal man 
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 kontakte formanden, så sørger han for, det kommer. Jørgen: Spørgsmål vedrørende 
 referater – skal fremadre�et sendes �l Sumee, så de bliver lagt på hjemmesiden. 

 4.  Visioner, ønsker og ideer �l det kommende menighedsråd. Oplæg ved menighedsrådet og 
 debat. Spørgsmål �l økonomi – præstegårdskassen er �ldelt 1,8 mill. siger Else C.. Provs�et 
 bestemmer, hvor mange vi skal bruge. Komplekst regnskab og system for præstegårdskasse 
 og dri�skasse �l frem�dig dri�. De overordnede øvrighedspersoner er alle sammen nye, 
 hvad vægter de at tage fat i lige nu? Vi står derfor med mange spørgsmål, som gerne skulle 
 løse sig, når vi bliver ét råd med én fælles revisor. Susanne: Som jeg hører det, er der 
 tre-fire forskellige kasser, som vi ikke har styr på. Har man nogen mulighed for at sige, nu 
 har I taget vores – hvordan kan vi få overblik over, hvad vi har at gøre med? Bente: Det er 
 rådene som styrer økonomien, men ved at lægge sammen i ét menighedsråd skulle det 
 gerne skabe os et overblik. Der bliver én kasse for alle råd samt en præstegårdskasse. Der 
 er blevet a�oldt alle de arrangementer, som der er frivillig kræ�er �l. Frivillighed er en 
 nødvendighed i kirken fremover. Lars: Er der fly�et arrangementer væk fra Sværdborg og 
 Lundby? Debat om de arrangementer, der foregår i de seks sogne. Else: Ældree�ermiddage 
 var godt besøgt, dem savner vi. Lars: Vi skal holde fast i de tradi�oner og arrangementer i 
 de lokale sogne, som der har været. Else: Kirkerne står tomme for o�e. Lars forklarede, at 
 der var især en periode i august 2023 på grund af specifikke årsager (faste arr. i de andre 
 kirker som skulle �lgodeses), hvilket gjorde, at Sværdborg stod s�lle. Over en måned er der 
 kirkegang to gange i det opr. Sværdborg-Lundby pastorat, det er mere end i de øvrige kirker. 
 Jacqueline: Det er et puslespil at få fordelt ak�viteter ud i de forskellige sogne. Ønsker, 
 økonomi og mennesker – det skal gå op i en højere enhed. Lars: Jeg har forsøgt at skubbe 
 processen med at læse og beregne �mer på de ansa�e hen mod afslutningen af 2024, for vi 
 skal vide, hvad vi har med at gøre, før vi træffer en beslutning. Jørgen: Lad os �lskynde folk 
 �l at lave fælles transport ved behov. Er det EU og kuglerammepoli�kken, der styrer 
 folkekirken i dag? DJØF-folket har overtaget folkekirken. Lars: Herude på landet er der 
 s�gning i kirkelige handlinger herunder dåb. 

 5.  Redegørelse for det seneste års regnskab samt det kommende års budget. Lars: Man 
 lægger et budget, hvor man kigger på økonomi for 2022-2024, så  man kan forudse, 
 hvordan tallene skal se ud i kommende år. Susanne: Kan kirkerne søge disposi�on fra at 
 opre�e ladestander, det er så dyrt. Lars: Man kan overveje at bryde budge�er, hvis der er 
 behov for det. De uforudsete udgi�er over 50.000 kan man søge om midler �l i 
 provs�udvalget. Else: Jeg er ikke inde i enkelthederne i de�e regnskab, min opgave er at se 
 og sende regninger afsted. Susanne: Regnskab og budget kunne komme med på 
 hjemmesiden? Peter: Al økonomi skal ligge �lgængeligt på sogn.dk.. Svend Erik: Kan du 
 Peter lave en kort redegørelse for økonomien i det forløbne år. Peter: Nej, det kan og skal 
 jeg ikke. Debat om vilkår for fremlæggelse af regnskab. Enighed om, at det ville have været 
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 fint, hvis Heidi kunne have deltaget, men det var ikke muligt, da hun er regnskabsfører flere 
 steder, og alle har orienteringsmøde samme dato. 

 6.  Orientering om datoer og regler for ops�lling og valgforsamling, samt orientering om 
 muligheden for at udløse afstemningsvalg. Simone oplæste oplæg �l valgforsamlingen som 
 vil foregå kl 19 i enten Bårse Samlingshus eller på Svend Gøngeskolen. Simone læste regler 
 for optagelse på valglisten m.m.. Vi har i princippet seks valg, men vi har valgt at slå det 
 sammen �l et. 

 7.  Oplysning om antallet af kandidater, der skal vælges �l menighedsrådet. Simone oplæste 
 hvor mange kandidater, der skal vælges fra de respek�ve sogne. Svinø 2, Køng 3, Sværdborg 
 2, Lundby 3, Bårse 3, Beldringe 2. Suppleanter er forskelligt og ud fra, hvor mange der kan 
 ops�lles. 

 8.  A�laring af, hvem der eventuelt er interesseret i at ops�lle, som kandidater og 
 stedfortrædere på valgforsamlingen i september. Simone oplæste, hvem der er interesseret 
 i at s�lle op d. 17. september – i alt ca. 10 nuværende medlemmer af de tre MR. På 
 valgforsamlingen d. 17. september vil der være en kort præsenta�on fra hver af de 
 ops�llede medlemmer. Man hører �l dét sogn, man er bosat i. Alle i menigheden kan s�lle 
 op på valgforsamlingen. 

 9.  Dirigent Bente sagde tak for god ro og orden. Kommentar: Susanne – lad være med at 
 undskylde for �ng, MR ikke kan tage ansvar for. Det er som det er. Jørgen – kan man 
 fremover få lov at spørge og ændre den kultur på MR møder, som hersker nu. Bente: Man 
 kan al�d sende sit spørgsmål �l formanden, så kommer det på dagsordenen. Else: Vi har 
 snakket om at mødes 15 minu�er før mødet, så der var spørge�d før mødet. Bente: Ja, vi 
 stemte mod de�e. Peter: Det kan man s�lle som forslag �l det nye råd e�er december. 

 Møde slut 17.39, ref. MK. 
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